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Elvalasi kogunes nel-
ja erinevasse mõtte-
kotta paarkümmend.  

Mare Nõmmik

Osalejate arvust olulise-
maks pidasid korraldajad 
siiski tõstatatud problee-
mide olulisust ja asjaolu, 
et talgulised olid täis tahet 
kaasa mõelda ja ideid teis-
tega jagada.

Raamatukogus
Linnaraamatukogu mõt-

tekojas arutleti, kuidas 
kaitsta lapsi ja tagada nen-
de turvalisust siis, kui seda 
ei suuda kodu. Märgiti, et 
laps vajab turvatunnet ka 
koolis, tänaval, lasteaias ja 
arvuti kasutamisel. Võima-
liku lahendusena pakuti 
lastevanemate õpetamist, 
et nad oskaksid probleeme 
märgata ja laste turvalisust 
tagada. Oluliseks peeti  ti-
hedamat sidet vanavane-
matega.

Kohaliku tähtsusega et-
tepaneku, et Tartu maan-
tee ületamiseks Järve täna-
va otsa juurde tuleks ehita-
da vöötrada, lubas vestlus-
ringis osalenud linnapea 
Reno Laidre viia juba 4. 
mail linna sotsiaalkomisjo-
ni. Küsimusele, kuidas ära-
tada Elva noortes ettevõt-
likkust, pakuti lahendu-
sena noorte omaalgatuse 
toetamist. Pikemalt peatuti 
keskkonnakaitsel, ettepa-
nekud inimeste keskkon-
nateadlikkuse ja elukestva 
keskkonnakoolituse eden-
damiseks rõhutasid pare-
mat koostööd linnavalitsu-
sega ning suurema linna-
poolse toetuse vajadust ko-
danikealgatustele.

Peedul
Peedul toimunud mõt-

tekojas keskenduti talgu-
juhi Ester Muni eestvõt-
tel valdavalt kohalikele, 
Peedu tulevikku suunatud 
teemadele. Oluliseks peeti 
Peedu kultuurilooliste pai-
kade taastamist. Talgutel 
osalenud laulja Tõnis Mä-
gi tõstatas küsimuse Pee-
dul asuva Kirjanike ma-
ja tagasisaamisest ja reno-
veerimisest, teema kajasta-
mist meedias, vastava selt-
si asutamist, europrojekti-
de kirjutamist ja annetus-
te kogumist. Otsiti ka või-
malusi vesiveski, öökino ja 
Peedu kooli taastamiseks. 
Välja pakuti mitmeid ideid 
peedulaste varustamiseks 
esmatarbekaupadega ning  
tehti ettepanekuid riigi 
maine tõstmiseks ja hari-

dussüsteemi muutmiseks.

Tervisespordikeskuses
Otsiti lahendusi, kuidas 

muuta riigi tegevus koda-
nikele selgemaks, ausa-
maks ja läbipaistvamaks; 
kuidas muuta ühiskonnas 
kujunenud väärtushinnan-
guid, väärtustada tervist, 
haridust ja peresid. Lahen-
dusena käidi välja idee, et 
riiklike otsuste loomeprot-
sess peaks olema jälgitav 
internetis ning kodanikku 
ja riiki puudutavate teema-
de lahtirääkimiseks tuleks 
luua avalik foorum. 

Probleemile, kuidas suu-
rendada õnnelike perede 
hulka, nähti võimalike la-
hendustena vanavanema-
te paremat kaasamist las-
tekasvatusse ning tugitee-
nuste pakkumist peredele. 
Sooviti tõsta inimeste hu-
vi oma tervise eest hoolit-
semiseks ja tervise kuulu-
tamist riiklikuks prioritee-
diks. Riigi raha kokkuhoid-
miseks pakuti omavalitsus-

te arvu vähendamist, ko-
halikul tasandil Käärdi ale-
viku ja Tartumaaa tervise-
spordikeskuse liitmist Elva 
linnaga, riigi kulul korral-
datud koolituste ehk ame-
tialase turismi lõpetamist 
ning alkoholi ja tubaka 
aktsiisi tõstmist.

Igal osalejal tuli an-
da ka omapoolne luba-
dus. Karl Kontor lubas re-
gulaarselt kolm korda nä-
dalas tund aega trenni te-
ha, et olla ise terve ja pare-
mini hoolitseda teiste eest. 
Kai Räisa lubas pühenda-
da rohkem aega oma pe-
rele ning arendada perede 
tugiisikute ja vastsündinu-
tele suunatud teenust. Ast-
rit Kukk lubas olla tugiisi-
kuna abiks ja nõustajaks 
lapsele ja lapsevanema-
le. Veiko Haani inspireeris 
aga perepobleemidesse sü-
venemine niivõrd, et mees 
lubas 2015. aastaks naise 
võtta ja isaks saada.

“Oli tähelepanuväärne, 
et kõik mõtlesid korraga, 

see oli kui Balti kett, kus 
kõik inimesed olid korra-
ga sees ühes tundes,” ütles 
talgujuht Peeter Lepisk. 

Sinilinnus
Laiemaks teemaks ku-

junes arutelu selle ümber, 
kuidas panna inimesed 
väärtustama pere, kodu, 
tervist, hingerahu ja pu-
hast loodust. Olulise meet-
mena nähti tagasiminekut 
traditsiooniliste väärtuste 
juurde, taasavastades ja si-
sustades mõisteid, nagu 
onu, tädi, vanaema, heina-
maa ja kodutänav. Leiti, et 
kodu peaks olema see koht, 
kus lastele antakse edasi 
inimlikke väärtusi ja ühis-
kondlikuks eluks vajalikke 
oskusi. Igaüks peaks otsi-
ma võimalusi tihedamaks 
koosolemiseks oma pere ja 
lähedastega.

Ka mahetalu käsitleti 
traditsiooniliste väärtus-
te kandjana ning seepärast 
peaks riik toetama mahe-
talu mudelit, kuna maheta-

lu võiks olla see koht, kus 
linlased saaksid käia puh-
taid väärtusi ja kosutust ot-
simas.

Räägiti ka meeste keh-
vast tervisest ning selle pa-
randamise võimalustest. 
Mõistagi leiti, et mehed 
loobuksid ebatervislikest 
eluviisidest, liiguksid roh-
kem ning vahetaksid auto 
jalgratta vastu. Ka võima-
lus, et Elvast saaks tulevi-
kus jalgrattalinn ning Ees-
tist jalgrattamaa, tundus 
olevat üsna reaalne. 

Ka Sinilinnus arutati, 
kuidas aktiviseerida noo-
ri ning leiti, et  noored ise 
saaksid algatada Elva lin-
na noorte omavalitsuse, et 
kaasa rääkida linna jaoks 
olulistel teemadel. Kasu 
nähti ka noorte kaasami-
ses töötegemisse.

Talgujuht Andrus Mäe-
sepp ütles, et plaanis on 
korraldada suvel ka järel-
talgud, et näha, kuidas 
mõtted on arenenud.  
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Linn sai koolilaste 
abiga taas 
puhtamaks. Lk 3

Elva vaksalihoone – 
nooruslik saja kahe-
kümnene. Lk 7

Sihtasutuse 
nõukogu juhib 
Elva abilinnapea

Tänavu aprillis asu-
tasid Elva linn, Rõn-
gu vald, Eesti Laskurliit 
ja klubi Tartu Maraton  
Sihtasutuse Tartumaa 
Tervisespordikeskus, 
mille 6-liikmelise nõu-
kogu esimeheks valiti 
Elva abilinnapea Too-
mas Järveoja (pildil).

Nõukogusse kuu-
luvad Tartu Maratoni 
esindajana Põlva valla-
vanem Arne Tilk, Rõn-
gu vallavanem Aivar 
Kuuskvere, Eesti Las-
kurliidu esindajana 
Mee lis Loit, Tartu lin-
na esindaja, Tartu Au-
ra keskuse juhataja Tiia 
Teppan ja kultuurimi-
nisteeriumi esindaja 
Kristjan Karis. 

EPP

Tartumaa muuseum 
tahab saavutada 
laiemat tuntust. Lk 2

Linn hoiab 
kokku 
palgarahadelt

Elva linnavolikogu 
kinnitas esmaspäevasel 
istungil määruse, mil-
le kohaselt vähendatak-
se Elva linnapea palka 
6% ehk 1450 krooni ja 
abilinnapea palka 5% 
ehk 960 krooni. Linna-
pea Reno Laidre senine 
palk oli 24 500 krooni 
ja abilinnapea Toomas 
Järveojal 19 600 kroo-
ni. Lisatasu ja hüviti-
si said nad 2008. aastal 
vastavalt 27 750 krooni 
ja 22 850 krooni.

Elva linnavolikogu 
liikmed loobusid oma 
400 kroonisest hüviti-
sest juba aprillis, 10% 
vähenesid ka eestseisu-
se liikmetele ja komis-
joni esimeestele maks-
tavad hüvitised. Linna-
volikogu esimehe Leelo 
Suidti volikogu esime-
he hüvitis on vähene-
nud 900 krooni võrra. 
Linnavalitsuse töötaja-
te palgafond on vähe-
nenud 3% võrra, mis jä-
tab ametnikud sel aas-
tal ilma preemiatest ja 
lisatasudest.

Allasutustes aasta al-
guses toimunud kahek-
saprotsendilisest palga-
tõusust jäi 1. aprillist 
alles vaid pool. 
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Sinilinnu mõttekojas tutvustas Marit Kiljako kohalolijaile, mida nende töögrupp paberile sai. Foto: Mare Nõmmik
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Linnavalitsus paneb 
18. maist kuni 31. maini 
avalikule väljapanekule 
Tartu mnt katastriüksuse 
detailplaneeringu, mille 
on koostanud Viikon OÜ. 
Detailplaneering näeb et-
te Tartu maanteel asuva 
algkoolihoone taha mul-
tifunktsionaalse spordi-
hoone ehitamise.

Spordihoone tuleb um-
bes sama suur kui Nõo 
spordihoone, milles on 
kolm väljakut, jõusaal, 
olmeruumid, rõdu pealt-
vaatajaile. Spordihoones 
on mõeldud ka invasport-
lastele ning see on ühen-
datud koolimajaga, et 
võimalikult mugavalt 
saaks hommikupoolikuti 
spordihoone saalides läbi 
viia võimlemistunde. Õh-
tuti on maja spordiklubi-
de käsutuses. Kaugemas 
perspektiivis on plaanis 
spordihoone juurde raja-
da ka väliväljak.

Elva linnapea Reno 
Laidre sõnul on spordi-
hoone ehitusse kaasatud 
tenniseklubi ja jalgpal-
liklubi, raha hakatakse 
taotlema Interreg prog-

rammist.
“Linn soovib spordi-

hoonesse oma raha in-
vesteerida minimaalselt 
ja leida skeemid, kuidas 
kaasrahastada seda pro-
jekti mõistlikus mahus 
teenuse ostmisega,” üt-
les Laidre. “Et laenu tu-
leks võtta võimalikult vä-
he, tuleb kaasata ka era-
sektori ja Euroliidu va-
hendid.”

Laidre sõnul on prae-
gu soodne aeg ehitami-
seks, avatud on Eurolii-
du programmid ja spor-
dihalli ehitust näeb ette 
ka Elva linna investeerin-
gute kava.

“Kui lähme selle pro-
jektiga määramatusse 
tulevikku, siis on või-
malik, et nii soodsat ae-
ga ei tekigi,” arvas Laid-
re. “Invasport ja selleala-
ne koostöö Lätiga võiks 
Interregist raha saamisel 
olla abikõlbulik.”

Spordihall peaks ar-
vestuslikult minema 
maks ma umbes 16 miljo-
nit krooni. 
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Spordihoone planeeringuga 
saab peagi tutvuda

Üle kolme aasta Tar-
tumaa muuseumit 
juhtinud Kaido Orula 
sõnul pole olemas 
ajalugu, mis oleks 
vaba müütidest ja 
subjektiivsusest.

Sirje Veldi

Kuidas on muuseum 
ajas muutunud? Kas 
ajalugu tõlgendatak-
se ka praegu vastavalt 
kehtivale ideoloogia-
le?

Kui kõneleme ajalootea-
dusest, siis põhiraskus on 
ikkagi sellel, kuidas ajalu-
gu uuritakse ehk siis aka-
deemilises maailmas. Tei-
ne asi, kuidas ajalugu õpe-
tatakse. Muuseum pole pä-
riselt ei üks ega teine, tema 
peamine funktsioon on ik-
kagi olla mäluasutus, meie 
tähtsaim roll läbi aegade 
on jäädvustada ajaloolist 
tegelikkust – läbi esemete, 
läbi mälestuste. Jäädvusta-
mise alla koondub ka kesk-
konna ja õhustiku loomine, 
mis võib olla kas jäädvus-
tamist soodustav, ükskõik-
ne või isegi vaenulik. Kõiki 
neid elemente tuleb muu-
seumis ette.

Maakonnamuuseu-
mina peate teie haara-
ma kõike?

Maakonnamuuseumi-
tel on selline positsioon 
küll, et me oleme nagu ko-
duloomuuseumite järgla-
sed ja peaksime regioo-
ni kõikehõlmavalt kajasta-
ma. Siia peaks mahtuma 
nii loodus- ja kultuurilugu, 
kui ka poliitiline ajalugu. 
Kõige jõulisemalt on meil 
esindatud ikka ajaloovald-
kond, sealhulgas kultuuri-
tegevus. Teise tugeva ha-
runa on tunda loodustea-
duste osa just varasemast 
muuseumi perioodist. Ula-
tuslikult täiendati ka raa-
matukogu, kuigi see käis 
ilmselt juba tollal üle jõu. 
Tartumaaga seotud kirjan-
dust on ju meeletult palju 
ja seda kõike kokku kogu-
da praktiliselt võimatu. Il-
ma kitsamaid teemasid va-
limata kirjandust kogudes 
jookseks muuseum kind-
lasti umbe.

Kas praegu on min-
gi kitsam huvi?

Meie rõhuasetus on va-
nadel väljaannetel, mille 
tiraažid on juba hävinud. 
Püüame koguda ka väike-
si trükiseid, mida anna-
vad välja vallad ja MTÜd. 
Ühesõnaga sellist materja-
li, mis ei ole loodud nii öel-
da laiale publikule, kuid 
on kohapeal välja antud, 
väljendab kohalikke mõt-
teid, on võibolla sunnitud 
isegi vähese huvi rahulda-
miseks, aga ta on kindlas-
ti selline, mis paariküm-
ne aasta pärast aitab väga 
hästi taastada seda menta-
liteeti, mis siin praegu on.

Siinkohal võiks siis 
väikse üleskutse edas-
tada?

Just täpselt. Võtame vas-

tu isegi reklaambrožüüre. 
Oleme saatnud valdade-
le, raamatukogudele ja 
MTÜdele, kellega meil on 
õnnestunud mingid part-
nerluskontaktid luua, laia-
li kirju, et nad meile ka 
omi väljaandeid saadak-
sid. Me ei jõua lihtsalt kõi-
gel ise pilku peal hoida ja 
siis tekib aegajalt avastusi, 
et oleme midagi täiesti ma-
ha maganud, et mingi olu-
line pisiväljaanne on kusa-
gil trükitud, kuid juba ka-
dunud, laialijaotatud ja läi-
nud. See on, jah, üleskut-
se, mida me püüame järjest 
valjemini korrata.

Kuidas te teate, mil-
lisel praegu tavapä-
rasel esemel võiks ol-
la mingi kultuurili-
ne väärtus näiteks 30 
aasta pärast?

Eks me ole selles osas 
koolitatud. Ajalooharidus 
iseenesest õpetab seda 
perspektiivi paika panema. 
Kogemuse annab ka prak-
tiline muuseumitöö ja kui 
ise koostad näitusi või teed 
teadustööd muuseumi ko-
gude põhjal. Ma pean tead-
ma, mida mul näiteks oleks 
vaja, et kirjeldada eestla-
se elu 30. aastatel väikeses 
Eesti suvituslinnas.

Muu s e u m i t ö ö t a -
jal on lihtne, kõik mis 
omal kodus enam va-
ja ei lähe, tassib muu-
seumi?

Oh, oleks see nii! Mõne 
asja viskad ära, pärast mõt-
led, et pagan, oleks võinud 
alles hoida. Selles suhtes 
oleme me ikka absoluutselt 
täiesti tavalise inimesed. 
Et kui on ikka suurpuhas-
tus, siis on suurpuhastus.

Kuidas muuseumis 
suurpuhastust tehak-
se?

Muuseum on stabiilsu-
se näitaja, oma olemuselt 
konservatiivne, midagi sel-
list, mis tuultes kõigub, aga 
tegelikult juurtega jääb pai-
gale. Selles osas muuseum 
ei tee suurpuhastusi. Tuu-
lutame, isegi peseme tea-
tud asju, aga üldiselt nii vä-
he kui võimalik ja nii pal-

ju kui vaja. Üks meie suu-
remaid vaenlasi on vesi ja 
õhuniiskus. Samas on vesi 
ka see, mis aitab eset puh-
tana hoida ja säilitada. Sel-
le vastuolu piirides me kõi-
gumegi, et meie suurim sõ-
ber on ühtlasi ka meie suu-
rim vaenlane.

Minule isiklikult 
tundub vahel, et see 
ajalugu on üks paras 
ilukirjandus - igaüks 
kirjutab oma raamatu 
ja ongi ajalugu.

Vat see on seesama kü-
simus, et kuidas me teame, 
mida koguda, et see oleks 
ka kolmekümne aasta pä-
rast väärtuslik. See on ku-
ratlikult keeruline asi. Sõl-
tub ka, kuidas vaadata. 
Kui vaatame esemeid eri-
neva luubiga või hoopis 
infrapunase kiirega, siis on 
pilt hoopis erinev kui tava-
pilgul. Ilukirjandus ei ole 
ikka ajalugu.

Aga ajalugu on siis 
ju põnev, kui igal as-
jal on juures lood ja le-
gendid?

Julgeksin sellele ise-
gi vastu vaielda. Ajalugu, 
mis on vaba müütidest, po-
le olemas, subjektiivsus on 
selles aines ikka sees. See 
pole täppisteadus, pigem 
ikka loominguline, kuid ei 
saa öelda, et see oleks oma 
väljendustes sama vaba, 
kui ilukirjandus. Kõige lä-
hemad ajaloole on elulood 
ja taoline kirjandus. Sealt 
tulevad välja detailid, mi-
da muudest ajaloodoku-
mentidest ei leia.

Ka seal on ju palju 
subjektiivset?

Jah, absoluutselt ja mit-
te ainult seetõttu, et mälu 
võib petta, vaid küsimus on 
selles, et inimese perspek-
tiiv on teine – ta vaatabki 
seda oma seisukohast. Ise-
gi kui ta üldistab ja on vä-
ga hea eruditsiooniga. Vii-
mastel sajanditel on need 
eetilised piirid, mis muidu 
memuaristikat saatsid, ka-
duma läinud, hägustunud 
ja sulaselget võltsimist tu-
leb massiliselt ette.

Memuaristika võib tu-

gevalt ajalugu toetada. 
See on põhjus, miks me ju-
ba 20 aastat kogume ini-
meste elulugusid ehk ela-
vat mälu. Ja seal ei tahe-
tagi, et panete oma elulu-
gu kirja võimalikult objek-
tiivselt, et unustage oma 
emotsioonid ja kirjeldage 
ainult fakte, vaid vastupi-
di – kirjutate nii nagu näe-
te ja nii ausalt, nagu mõt-
lete. Mida ausamalt kirju-
tad ja vähem ennast tsen-
seerid, seda kasulikum see 
tekst on ka ajaloolise tege-
likkuse uurimisel.

Eesti mälu-uurijad on 
teinud meeletult head tööd 
ja on Euroopa tipus just sel-
lest aspektist, kuidas saada 
objektiivselt kätte tegelik-
kuse kajastust.

Milline kitsam huvi 
teil endal on?

Olen kultuuri- ja sot-
siaalajaloolane. Kui ela-
sin aktiivsemalt akadeemi-
list elu, siis tegelesin nen-
de teemadega, keskendu-
des 15.-17. sajandile. Nüüd 
ma olen bürokraat.

Muuseumis on tea-
durid, varahoidjad, 
pedagoogid... Millega 
direktor tegeleb?

Ootab kirju ja vastab 
neile, siis produtseerin ise 
kirju ja ootan vastuseid – 
nii ta läheb. Mul saab siin 
kolm aastat täis, sutsu juba 
ka üle, ja kogu aeg on muu-
seum mingeid uuendusi lä-
bi teinud. Lugesin ükskord 
kokku, et pelgalt raamatu-
pidamisega seotud uuen-
dusi on olnud 5-6 selliseid, 
mis mõjutavad kogu meie 
paberimajandust. Vahe-
peal kaotati meil muuseu-
mist üldse ära raamatupi-
daja, siis oleme vahetanud 
omanikku – läksime maa-
valitsuse alt ära kultuuri-
ministeeriumi alla.

Kuidas teid majan-
duskriis mõjutab?

No kõige otsesemalt. 
Selleks suveks olid meil 
suured plaanid. Kuna on 
ka üle-eestiline muuseu-
miaasta, siis eeldasime ül-
dist laialdast muuseumi-
de üldise positiivse foo-
ni promomist, mis pidi lä-
bi kultuuriministeeriumi 
tõesti ka toimuma. Oleme 
kaunis pikalt analüüsinud 
oma arenguvõimalusi. Meil 
ei ole sellist atraktsiooni, 
millega meelitada muuseu-
mi ruumidesse suuremat 
külaliste tulva, kuid me ta-
haksime olla natuke tun-
tumad. Sellest pidi saama 
meie läbilöögiaasta.

Kas muuuseumi juu-
beliüritused saate ik-
ka ära pidada?

Ei, kärpisime oma ka-
vasid juba aasta algusest. 
Praegu oleme teinud selle 
juubelinädala ja 8. aprilli 
ürituse. Plaanisime aga ka 
valdades ringi käia ja ko-
halike kultuuriinimestega 
rohkem vestelda, et meid 
tuntaks paremini ka kau-
gemal kui Elvas ja paaris 
ümberkaudses vallas.

Tartumaa muuseum 
tahab olla tuntum

Elva linna fotokon-
kurss “Elva hetked 
2009” on lõppenud 
ja võitjad selgunud.

Merike Järv, Elva LV 
avalikkussuhete spetsialist

Konkursi žürii koossei-
sus linnapea Reno Laidre, 
kultuuritöötaja Lea Kur-
vits,  kunstiõpetaja Hel-
le Saue, kunstnik Anni 
Irs ja fotograaf Remo Sa-
visaar vaatasid eelmisel 
nädalal konkursile lae-
kunud arvukad fotod läbi 
ning langetasid otsused.

Sellel aastal kahjuks 
ühtegi fotot noorte kate-
goorias konkursile ei saa-
bunud.

Elva Linnavalitsus tä-
nab kõiki agaraid pil-
distajaid. Kõik konkur-
sile saabunud fotod olid 
võrdväärselt head ning 
sisukad.

Ootame kõiki fotokon-
kursi võitjaid ja osalejaid 
fotokonkursi lõpetamise-
le ja auhindade üleand-
misele Elva vaksalihoone 
avatud ateljeesse 21. mail 
kell 16.

Fotonäitust “Elva het-
ked 2009” saab näha ala-
tes 18. maist Elva matka-
keskuse avatud ateljees ja 
Elva linna fotoalbumist 

foto.elva.ee.
Fotokonkurssi toeta-

sid Elva linnavalitsus, El-
va huviala- ja kultuuri-
keskus Sinilind ja kaup-
lus Photopoint.

Fotokonkursi 
tulemused

Grand Prix: “Igapäev”, 
autor Karin Ojaste.

Lapsed (kuni 11a.): I 
koht “Esimesed sinilil-
led”, autor Kasper Mar-
kus Kroon, 5a.; II koht 
“Mänd päiksega”, autor 
Kasper Markus Kroon, 
5a.; III koht “Looklev El-
va jõgi”, autor Carlotta 
Põdra, 11a.

Täiskasvanud: I koht 
“Hoiame Üksteist”, au-
tor Friida Lemur; II koht 
“Igapäev”, autor Karin 
Ojaste; III koht “Hetk hi-
lissügises”, autor Milvi 
Kapaun.

Täiskasvanute seeriad: 
I koht “Linna majad”, au-
tor Marika Kroon; II koht 
“2 seeria”, autor Aigar 
Jõeveer; III koht “2 see-
ria”, autor Elina Stepa-
nova.

Rahva lemmik vee-
bihääletusel “Kevadi-
selt kollane” fotosee-
riast “Pisikesed tiivulised 
elvakad”, autor Henery 
Kroon.

Elva ilusaimad hetked 
on taas purki püütud

Elva Linnaraamatuko-
gu teatab, et 18.-23. mai on 
raamatukogu suletud raa-
matufondi inventuuriks.

Lugejatele on loodud 
võimalus lugeda värskeid 
ajalehti, kasutada Internet-
ti ning tagastada raama-
tuid.

Sel perioodil raamatuid 
laenutada ei saa.

Kaido Orula ja Tartu Ülikooli päevinäinud tekkel, mis 
on parasjagu ülakorruse näituse üks eksponaate. Foto: 
Sirje Veldi



9. mai 2009 3

Elva linna vanim 
koorikollektiiv tä-
histas 50. sünnipäe-
va 1. mail kontserdi-
ga Elva gümnaasiu-
mi Puiestee tänava 
saalis.

Milvi Kapaun

Elva meeskoori asutas 
dirigent ja muusikapeda-
goog Kalju Kenner 20. no-
vembril 1959. aastal. Alg-
aastatel oli kooris laul-
jaid ligi kaheksakümmend. 
Poole sajandi jooksul on 
koori juhendanud veel di-
rigent Anne Raudsaar ja 
abidirigendid Anneli Re-
bane, Eva Kams, Erlend 
Jantsikene. Kõige kauem, 
ligi pool sajandit, on mees-
kooris laulnud Heino 
Jentson ja Ilmar Ala. Tä-
navusel laulupeoaastal on 
meeskoori read täienenud 
nelja lauljaga. Juubelikont-
serdil oli mehi laval kaks-
kümmend kaks, dirigee-
ris üle kümne aasta tagasi 
meeskoori juhendamisega 
alustanud Meelis Roosaar.

Kontserdikavas kõlasid 
traditsioonilised meeskoo-
ri laulud, koorilaulu klas-
sika ja ka kergemas laadis 

seadega kaasaegsed lau-
lud. Kontserdikava põhiva-
lik tehti kolmekümne laulu 
hulgast. Esitati ka eeloleva 
laulupeo lugusid. Klaveril 
saatis Ülle Rebane.

Elva meeskooriga koos 
esines Elva meeste kaua-
aegse sõpruskoori Me-
his esindus Jõgevalt ja El-
va gümnaasiumi poiste-
koor Maimu Sireli ja Mee-
lis Roosaare dirigeerimisel. 
Viiulisolist Toomas Hend-
rik Ellervee esitas F.Seitzi 
viiulikontserdi G-duur tei-

se ja kolmanda osa.
Meeskoori muhedaid 

juhtumisi ja meeldejääva-
maid esinemisi meenutas 
kontserdipäeva läbiviija 
Reet Käppa.

Õnnitlemas olid Elva
meeskoori looja Kalju 
Kenneri abikaasa Maimu 
Kenner, Lea Kurvits kul-
tuurikeskusest Sinilind, 
naiskoor Kaja, segakoor 
AVE, tantsurühm Hõbe-
mänd jt.

“On heameel, et saa-
lis oli nii palju rahvast, see 

oli meie jaoks meeldiv juu-
belikingitus,” ütles koori-
vanem Alo Rebane. “Ole-
me mitmel sügisel proove 
alustades mõelnud, kas ja 
kuidas jätkata – mehi kip-
pus aina vähemaks jääma. 
Oleme siiamaani välja ve-
danud. 50. sünnipäev oli 
meile stiimuliks. Suvel käi-
me laulupeol ära, eks näeb, 
mis sügisel saab. Ega me-
hed nii kergelt alla ei an-
na!”

MIS JUHTUS
Elvas

30.04 kl 16.55 tegi Elle 
(1958) politseile teadvalt 
vale väljakutse.

01.05 kl 10.47 ei olnud 
Marko (1987) sõidukit 
juhtides turvavööga kin-
nitatud.

02.05 kl 23 magas pur-
jus Olev (1968) avalikus 
kohas Sinilinnu parklas.

04.05 kl 16.05 olid Ah-
to (1980) juhitud sõidukil 
veel naastrehvid all, nen-
de kasutamine  on keela-
tud. Kl 19.15 sõitis Aivar 
(1985) lubatust kiiremini 
14 km/h võrra, kl 19.48 
Kristi (1982) 13 km/h 
võrra, kl 21.30 Martin 
(1977) 13 km/h võrra, kl 
21.40 Veikko (1981) 16 
km/h võrra.

Kl 23.50 tabati mopee-
disadulast purjus Janar 
(1983).

05.05 kl 11.50 magas 
Kesk tänaval purjus Alf-
red (1955).

Rõngu vallas
01.05 kl 21.10 oli sõi-

dukiroolis purjus Kalev 
(1977). Kl 22 ajal oli au-
toroolis Rauno (1991), tal 
polnud sõiduki juhtimise 
õigust ja sõiduk ei olnud 
ülevaatust läbinud, puu-
dus ka kehtiv liikluskind-
lustuse leping.

02.05 kl 22 liikus Alar 
(1956) valgustamata teel 
ilma helkurita.

03.05 said päästjad 
väljakutse Käärdi ale-
vikku. Põles 1 ha ulatu-
ses kõrge kuluhein, mille 
päästjad kustutasid.

04.05 kl 22 juhtis 
Rainer (1983) sõidukit lu-
batust kiiremini 15 km/h 
võrra. 

05.05 kl 13.57 sõitis 
Reevo (1979) asulavälisel 
teel lubatust kiiremini 24 
km/h võrra.

06.05 said päästjad 
väljakutse Peri külla. 
Päästjad kustutasid ma-
hajäetud töökojahoones 
põlema süüdatud veoau-
torehvid.

Rannu vallas
30.04 kl 22 ei olnud 

valgustama teel liikudes 
helkurit Sanderil (1991), 
Gerdal (1993), Olevil 
(1991), kl 22.05 liiku-
sid ilma helkurita Merili 
(1988) ja Kaire (1991).

01.05 kl 23.05 juh-
tis mopeedi purjus ja il-

ma kaitsekiivrita Marko 
(1988).

05.05 kl 13.17 mär-
kasid päästjad eelmi-
selt sündmuskohalt tulles 
Sang la külas arvatavalt 
katkistest elektrijuhtme-
test alguse saanud kulu-
põlengut. Päästjad kustu-
tasid põlengu ning teata-
sid vigasest elektriliinist 
Eesti Energiasse.

Konguta vallas
04.05 kl 12.40 ajal võt-

tis Are (1964) Annikoru 
kauplusest 2 pudelit Bock 
õlut maksumusega 39.30 
krooni ja väljus kauplu-
sest maksmata. Kaup on 
rikkumatult kauplusele 
tagastatud.

05.05 kl 14.22 kihutas 
Andres (1980) oma auto-
ga asulavälisel teel kiiru-
sega, mis ületas lubatu 30 
km/h võrra.

Nõo vallas 
02.05 kl 11 oli auto-

roolis Piia (1970). Naisel 
puudus vastava kategoo-
ria mootorsõiduki juh-
timise õigust, ta on sa-
ma teo eest varem kõr-
valdatud sõiduki juhtimi-
selt. Sõiduk ei olnud läbi-
nud tehnoülevaatust ja ka 
liikluskindlustuse leping 
ei olnud kehtiv.

03.05 kl 10.47 olid Jaa-
gu (1983) juhitud sõidu-
kil naastrehvid all, nende 
kasutamine on keelatud.

Politsei hoiatab
Viimasel ajal on Ees-

tis liikvel petised, kes üri-
tavad inimeste tunnete-
le rõhudes neilt raha väl-
ja petta.

Petuskeem on selli-
ne: kelm helistab ohvri-
le, tutvustab end polit-
seinikuna ja räägib, et te-
ma lähedane on põhjusta-
nud liiklusõnnetuse, mil-
les on keegi raskelt viga 
saanud, või on läheda-
ne kedagi peksnud. See-
järel nõutakse kriminaal-
menetlusest hoidumiseks 
või kannatanule maksmi-
seks ohvrilt kohe suure-
mat summat sularaha.

Kui keegi teie poo-
le sarnase rahanõudega 
pöördub, ärge kelmidele 
raha makske!

Kindlasti helistage see-
järel koheselt politsei ta-
suta lühinumbril 110.

Elva meeskooril on juubel

Elva meeskoori 50. sünnipäevakontserdil rõõmustasid  publikut üheskoos esinenud 
väikesed ja suured laulumehed. Foto: Signe Helena Rebane

30. aprillil toimus El-
vas juba seitsmendat 
korda Maa Päev.

Raidy Mägi, 
Elva gümnaasiumi 
õpilasesinduse esimees

Hoolimata pisut kül-
mast ilmast liikus rong-
käik kui sipelgarivi Puies-
tee tänava koolimaja juu-
rest Tartu maantee koo-
limaja juurde, kus toimus 
Maa Päeva avamine. Rong-
käiku pidi iga klass võt-
ma kaasa “oma klassi prü-
gikasti”. Poku võttis maa-
päevalistelt vande, linna-
pea Reno Laidre ja koolidi-
rektor Matti Kangor tervi-
tasid koristajaid ja soovisid 
neile jõudu ja jaksu. Seejä-
rel suundusid klassid koos 
rühmajuhtidega tööle.

Tänavusel Maa Päeval 
osales kogu kool, esimesest 

viimase klassini. Algklas-
sid riisusid oma koolima-
ja ümbrust, kõik teised aga 
vastavalt oma piirkonda El-
va linna territooriumil.

Et linn on aasta-aastalt 
järjest puhtamaks saanud, 
oli piirkondade leidmisega 
isegi natuke raskusi, aga 
õpetaja Kersti Pajor, kes 
on aastaid piirkondade ja-
gamisega tegelenud, leidis 
koostöös linnavalitsuse-
ga kaks “prügimäge” – ühe 
Arbimäel, teise kalmistu 
taga, kus jagus tööd suure-
male osale õpilastest.

Need olid ikka tõelised 
prügimäed ja siit tuleb ka 
Elva gümnaasiumi palve 
Elva linnaelanikele – pa-
lun ärge tekitage meie ilu-
sasse linna uusi prügimä-
gesid! Surnuaia taga nõlval 
oli kõige rohkem kalmu-
küünalde kaasi ja kunstlil-
li, needki tuleks viia prü-

gikasti. Tõeline prügimä-
gi oli aga Arbimäel, kus lei-
dus absoluutselt kõike, ala-
tes patareidest ja klaasvil-
last kuni mööblini. Oli to-
re näha, kuidas prügimäed 
kadusid. Oleks kahju, kui 
järgmisel aastal peaksime 
koristama sama prügimä-
ge.

Kell kuus õhtul algasid 
erinevad tegevused lau-
luväljakul. Õpetaja Hel-
le Saue juhendamisel teh-
ti minimaske, õpetaja Eve-
lin Toom viis läbi keskkon-
na-alase viktoriini, õpe-
taja Aleksander Menning 
korraldas “sopsuvõistlu-
se”, õpetaja Saskia Ariku 
juhendamisel toimus moe-
show. Kõige populaarsem 
oli jätkuvalt näomaalingu-
te töötuba, mida korralda-
sid meie kooli vilistlased 
Teele ja Tuule Tani, Krista 
Tarmet ning nende abilised 

Kaidi Kasemägi, Adelheid 
Rekker, Serli Schüts, Kari-
na Köörna ja Jarleen Raud. 
Lauluväljaku taga sai hü-
pata ka batuudil.

Erilised tänud 7a klassi 
õpilastele Helerin Heinale 
ja Merili Viridetile, kes ai-
tasid lauluväljakul õhtust 
osa läbi viia ning 12b klas-
si poistele Mikk Karule ja 
Mihkel Rähnile, kes hoo-
litsesid helitehnilise poo-
le eest. Muidugi ei puudu-
nud ka maitsev supp, mil-
le keetsid meie kooli tublid 
kokad.

Elva gümnaasium tä-
nab Maa Päeva edukal kor-
daminekul Elva linnava-
litsust, Marepleksi, A. Le 
Coq Tartu Õlletehast, ASi 
Tarm, Kesklinna apteeki, 
Elta Puitu, Teele ja Tuule 
Tani, Krista Tarmetit, An-
neli Aani.

Linn sai koolilaste 
abiga taas puhtamaks

Pärast tööd värskes õhus olid töötegijail kõhud tühjad ja supisaba venis üsna pikaks. Foto: erakogu
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23.-29. aprilli-
ni toimus Saksa-
maal, Bochumi lin-
nas Comeniuse pro-
jekti raames kuues 
ja ühtlasi viimane 
kokkusaamine. Elva 
Gümnaasiumist osa-
les seal kaks õpeta-
jat, Triin Lingiene ja 
Revo Lastik.

Revo Lastik, Elva 
gümnaasiumi ajalooõpetaja

J. A. Comenius (Komen-
s ky) oli 17. sajandil elanud 
Tšehhi haridustegelane ja 
humanist, mistõttu on sel-
ge, et temanimeline pro-
jekt keskendub hariduskü-
simustele. Projekt hõlmab 
erinevaid koole ja õpeta-
jaid mitmetest Euroopa rii-
kidest, Norrast kuni Itaa-
liani (Sitsiiliani) välja. Ees-
märgiks on jagada koge-
musi ning teatud teema-
dele keskendudes töötada 
välja tugistrateegiaid, mis 
aitaksid õpetajat tema iga-
päevatöös. Projekti kestel 
on toimunud kuus kokku-
saamist, kusjuures iga osa-
leja maa on pidanud ühel 
korral olema võõrustaja 
rollis. Esimest korda koh-
tuti 2006. aastal Eestis (El-
vas) ja nüüd oli lõppkohtu-
mine Saksamaal.

Viibisime Bochumi lin-
nas ajaloolises Ruhri töös-
tuspiirkonnas, mis sai 19. 
sajandil üleeuroopaliselt 
tuntuks kui hiiglaslik kivi-
söe kaevandamise ja tera-
setootmise ala. Teise maa-
ilmasõja lõpufaasis muu-
tus kogu Ruhri piirkond 
liitlaste pommirünnakute 

meelisobjektiks, kannata-
da said ka piirkonnad, mil-
lel rasketööstusega otse-
ne seos puudus. Seesama 
Bochumi linn pommitati 
liitlaste poolt maatasa, nii 
et kogu ajaloolisest vana-
linnast jäid püsti vaid üks 
kirik ja ärihoone.

Saksamaal viibitud aeg 
oli päris töine, igal juhul ei 
olnud see mingi huvireis. 
Kokkusaamiste vaheaega-
del tegi iga kooli töögrupp 
kodutööd ning pidi ka teis-
tele oma töö tulemusi esit-
lema. Arutelude raskus-
punktideks olid meeskon-
natöö ja tugistrateegiad 
ning nende praktikasse ra-
kendamise võimalused.

Päris kiiresti jõudis ko-
hale tõdemus, et niivõrd 
erineva kultuuri- ja ühis-
kondliku taustaga koo-
lid murravad hambaid üs-
na ühesuguste probleemi-

de kallal nagu põhikoolist 
väljalangemine, koolitüdi-
mus, lapsevanemate vähe-
ne huvi ja hõivatus, kooli-
vägivald jne. Mitte kuida-
gi ei jäänud muljet, et need 
probleemid Eesti koolil eri-
liselt esile tõuseksid. Minul 
õnnestus näiteks ühe eri-
kooli tunde külastada, kus 
kümne koolipoisi (vanuses 
14-16a) peale oli klassiruu-
mis kolm õpetajat. Taolist 
“ressursi raiskamist” nähes 
tahaksin oma Eesti kollee-
gidele kerge kummardu-
se teha, sest tean, millis-
tes oludes nemad sageli pä-
ris üksipäini peavad toime 
tulema...

Aga kolleegid teis-
telt maadelt olid põne-
vad. Rootslased olidki na-
gu Pipi Pikksukad, itaalla-
sed (pardon, sitsiillased) 
jäidki igale poole hiljaks 
ja belglased olidki “puna-

sed kuradid” (s.t  jalgpalli-
hullud). Sakslased võõrus-
tajatena olid punktuaalsed 
ja korrektsed, nagu võiski 
eeldada.

Programm oli paigas ja 
transport toimis justkui õli-
tatult. Töökeelena toimis 
inglise keel, millega igaüks 
mingilgi tasemel (olgu või 
Palermo aktsendiga) hak-
kama püüdis saada.

Kuigi sõna projekt kan-
nab minu jaoks õõnsat ja 
kantseleilikku kõla, tuleb 
möönda, et sedasorti ette-
võtmisel on jumet küll, esi-
negu see siis pealegi pro-
jekti kattevarjus. Sidemed 
on loodud, sõprused sõl-
mitud ja uued mõtted koo-
lidevaheliseks koostööks 
arenemas. Kuuldavasti ka-
vatsetakse nüüd õpilased-
ki kaasa haarata. Igal juhul 
edu korraldajatele!
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LUGEJA KIRJUTAB

Samal teemal veel

Olen 52 aastat elanud 
kommunistliku partei 
võimu all. On veel hästi 
meeles nende võitlustak-
tika – räige demagoogia, 
laim ja valetamine, “rah-
va soovidele vastu tule-
mine”.

Lugedes Elva Posti-
poisi eelmisest numbrist 
Elva Reformierakonna 
“manifesti”, leidsin sealt 
hämmastavalt palju ühi-
seid jooni eespool mai-
nitud komparteiga. Sest 
ainult Reformierakond 
teeb kõik õigesti, sest ai-
nult tema teab, mis on õi-
ge. Kõik, mida RE teeb, 
on hästi tehtud, sest ai-
nult RE teab, mis on häs-
ti. Kõik teiste poolt tehtu 
on halvasti tehtud.

Elva rahvas on aasta-
kümneid igatsenud kul-
tuurikeskuse järele, mi-
da pole linnas oma aja-
loo jooksul üldse olnud, 
seda asendasid vana prit-
simaja ja kinomaja. Aga 
RE kui “rahva südame-

tunnistus” teab paremi-
ni, et Elval ei ole veel va-
ja kultuurikeskust. Sest 
sm. Hansen isiklikult on 
Elva taidlejate ja kultuu-
ritöötajate eluoluga põh-
jalikult tuttav. On kind-
lasti! Ta ju teab isegi se-
da, et taidlejad ei ole la-
geda taeva all.

Kui kultuurikeskuse 
töötaja Jüri Lamp esitas 
lihtsalt ja selgelt tegeli-
ku olukorra, siis läks RE 
endast nii välja, et hak-
kas kõige labasemal viisil 
tema peale karjuma: kui-
das ta tohib sõna võtta!? 
RE püüdku siiski mõis-
ta, et Jüri Lamp võib sõ-
na võtta.

Lõpetuseks Reformi-
erakonnale ka tänusõ-
nad. Aitäh, et tegite järg-
mistel valimistel mu ot-
sustamise lihtsamaks. 
Nüüd ma tean, keda ma 
ei pea valima.

P.K. 
(autor toimetusele teada)

REPLIIK

Kultuurikeskus jäi ehi-
tamata, ükskõik siis, mis 
põhjusel. See praegune 
jutt siin on kõik tagant-
järgi tarkus, mis ei mak-
sa midagi. Süüdistan siin 
nii ennast kui ka linna-
valitsust. Kui me oleks 
viis aastat tagasi hoidnud 
kinni kahest eesmärgist, 
vee- ja kanalisatsiooni-
projektist ja kultuurikes-
kusest, ning ainult sel-
leks hoidnud ressursse, 
siis oleks me selle kultuu-
rikeskuse ka valmis ehi-
tanud. Tervisespordikes-
kuse üle võtmine oli mui-
dugi oluline tegu, aga on 
selge, et sinna me lähima 
viie aasta jooksul suuri 
summasid investeerida ei 
saa. Nüüd hakkame tege-
ma veel ka veekeskust? 
Kui eraettevõtlus on sel-
le algatanud, siis toetan 
seda igati, aga omaosa-
lust linn sinna rahaliselt 
panna ei saa. Siis spor-
dihoone? Toetan samu-

ti ideed, kuid mitte ra-
haliselt, sest meil on ju-
ba kaks väga olulist prio-
riteeti (vesi ja kanalisat-
sioon ja kultuurikeskus). 
Me peame hoidma nüüd 
järgnevad aastad kramp-
likult sellest kahest asjast 
kinni, tegema koos need 
asjad ära.

Jah, keegi pole öel-
nud, et meil pole seda 
kultuurikeskust vaja ning 
kui vähegi realiseerib see 
programm, mida linna-
pea on lubanud, et äri-
ettevõte ehitab kultuu-
rikeskuse valmis ja an-
nab rendile, siis olgu nii. 
Olen küll selles osas pes-
simist, kuid ei näe prae-
gu ka muud võimalust, 
sest eurorahasid kultuu-
rile rohkem ei tule.

Leelo Suidt, 
HKK Sinilind direktor, 

linnavolikogu esimees, 
Keskerakond

Euroopa koolide koostöö 
tasub ära

Vasakult paremale õpetajad Maria Morreale (Itaalia), Aneta Gawin (Poola), Inge 
Deschamps (Belgia), Revo Lastik (Eesti) ja Ursula Lessig (Saksamaa) elavas arute-
lus. Foto: erakogu

TEADE
Elva Linnavoliko-

gu 04.05.09 otsusega nr 
30 on vastu võetud Tar-
tu mnt 3 maaüksuse de-
tailplaneering. Detailpla-
neeringu eesmärgiks on 
välja selgitada gümnaa-
siumi krundile spordi-
keskuse rajamise võima-
likkus. Põhijoonisega on 
võimalik tutvuda aadres-
sil www.elva.ee.

Elva Linnavolikogu 
04.05.09 otsusega nr 31 
on vastu võetud Lohu tn 
6 kinnistu ja kinnistu-
ga piirneva ala detailpla-
neering. Detailplaneerin-
gu eesmärgiks on välja 
selgitada kinnistule ma-
jutushoone rajamise või-
malikkus. Põhijoonisega 
on võimalik tutvuda aad-
ressil www.elva.ee.

Elva Linnavalitsus kor-
raldab planeeringute ava-
liku väljapaneku 18.05-
31.05.09 linnavalitsuses 
Kesk tn 32, II korrus, tu-
ba 211, tööpäevadel kl 9-
12 ja 14-17.

Elva Linnavolikogu 
04.05.09 otsusega nr 32 
on algatatud Vellavere 
tee 2, Vellavere tee 2b 
kinnistute ja kinnistu-
tega piirneva ala detail-
planeeringu koostami-
ne. Kinnistute sihtotstar-
ve on elamumaa, planee-
ritava ala suurus ~ 4200 
m². Planeeringu eesmär-
giks on kinnistute liitmi-
ne ja õigusliku aluse loo-
mine hoonestuse projek-
teerimiseks. Kinnistute 
sihtotstarvet ei muudeta.
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12. mail 50. sünni-
päeva tähistav Ülle 
Särg on kuue lapse 
ema ja kolme lapse-
lapse vanaema ning 
südamega kodukoha 
elu edendaja.

Milvi Kapaun

Kuidas teist peedu-
lane sai?

Peedu sai minu koduks 
1982. aastal, kui abiellu-
sin. Abikaasaga tutvusin 
ülikooli ajal, kui pärast 
mägimatkal külmetumist 
haiglasse sattusin. Tema 
oli seal tol korral parajasti 
praktikal. Nii, et vahel võib 
ka kehv tervis õige inime-
sega kokku viia.

Olete erialalt psüh-
holoog. Miks valisite 
just selle ala?

Oluline osa selles on su-
gulaste soovitustel. Nad 
leidsid, et on perspektii-
vikas ala. Tookord oli po-
pulaarne tööstuspsühho-
loogia. Mina valisin pere-
psühholoogia. Praegune 
konjunktuuriinstituudi di-
rektor Marje Josing taot-
les spetsialiseerumisõigu-
se perekonnapsühholoogia 
erialale, mina ja Tartu kut-
sehariduskeskuse raudva-
ra Karl Tamm saime loa te-
maga samu ainekursusi õp-
pida. Olime esimesed indi-
viduaalprogrammi alusel 
koolitatud perepsühholoo-
gid TRÜ ajalooteaduskon-
na psühholoogia osakon-
nas.

Praegu töötate Tar-
tu Rehe hotelli tervi-
sekeskuses. Millega te-
gelete?

Tervisekeskuses paku-
takse rehabilitatsioonitee-
nust puuetega inimeste-
le, sinna hulka kuulub ka 
psühholoogiline nõusta-
mine ning rehabilitatsioo-
niplaanide koostamine. 
Nõustamise käigus olen 
näiteks kliente juhenda-
nud, kuidas hoida ja pa-
randada käte liikuvust või 
kuidas õppida oma mõtteid 
juhtima ja lihaseid lõdves-
tama. 

Iga patsient on kordu-
matute elukogemustega ja 
need lood, mida seal kuu-
leb, on omamoodi Eesti 
ajalugu. Vapustab see, kui-
das tõsiste tervisehädadega 
inimesed ennast tahtejõu-
ga püsti hoiavad, oma hai-
gustega toime tulevad ja 
kui optimistlikud nad on! 
Mõni on isegi suutnud na-
tuke oma tervist paranda-
da. Neilt on, mida õppida. 
Elva perekeskuses nõustan 
ka vajadusel psühholoo-
gi abi vajavaid lapsi ja täis-
kasvanuid.

Töö kõrval jätkate 
ka magistriõpinguid?

Avatud ülikooli läksin 
koolikorraldust õppima sel-
lepärast, et tahtsin kirjuta-
da magistritöö mulle hin-
gelähedasel väikekoolide 
ja kodanikualgatuse seoste 
teemal. Materjali oli raske 
kokku saada, teema hak-
kas aeguma, sest väikekoo-
le enam eriti palju polegi. 
Ainepunktid said normaal-

Unistused teostuvad ajapikku
JUUBILAR Psühholoog Ülle Särg

ajal täis ja ületatud, nen-
de pärast oleks võinud ju-
ba õpingud lõpetatud olla, 
ent vahepeal on elus mit-
meid muutusi olnud ja tea-
dustöö soiku jäänud. Kuna 
mulle ei meeldi lõpetamata 
asjad, on veel põhjust pin-
gutada.

Olete koos abikaa-
saga olnud aastaid ko-
dukoha kultuuri-, ha-
riduselu ja loodus-
keskkonna säilitami-
se eestvedajad. Mida 
peate parimaks korda-
minekuks nendes ette-
võtmistes?

Ei saa öelda, et me ainu-
kesed oleme. Peedu korral-
dusseltsi taasasutajad olid 
Annereet Paatsi ja Ingrid 
Raadom. Eks see ole ühis-
töö. Üksi või kahekesi ei 
teeks midagi ära, kui po-
leks kaasatulijaid. Kui Pee-
du kool tööle hakkas, siis 
mõtlesin küll, et elutöö on 
nüüd tehtud.

Iga ettevõtmise õnnes-
tumine, kui on kaasalöö-
jaid ja huvilisi, on omaette 
kordaminek.

Peedu kooli lik-
videerimine oli teie 
jaoks elus suur tagasi-
löök. Kas olete sellest 
tänaseks üle saanud?

See on üks suuremaid 
pettumusi minu elus. See 
oli nii valus asi, et... Sel-
lest valust olen kuidagi üle 
saanud. Unistus on, et siin 
Peedul võiks tulevikus taas 
kool olla. See ei ole ainult 
minu unistus. Minu Ees-
ti mõttetalgutel oli mitu 
inimest, kes just selle tee-
ma Peedu mõttekojas väl-
ja käisid. Vahepeal oli laste 
sündivus madal, kuid nüüd 
näitab lasteaiaealiste hulk 
taas laste arvu kasvu.

Kas on võimalik sel-
le unistuse täitumi-
ne ajal, kui väikekoole 
üha suletakse?

Kui realistlik see on, ei 
oska praegu hinnata. Aga 
arvestada tuleb, et kui need 
lapsed lasteaiast välja kas-
vavad, siis nad vajavad ju 
koolikohti. Riiklik poliiti-
ka, mida kõva häälega rää-
gitakse, on see, et algkool 
peab olema kodu lähedal. 
Kui see jõuab jutust reaal-

suseni, siis miks mitte taas-
avada ka Peedu kool. Las-
teaiahoone juures on küt-
tesüsteemid ja kanalisat-
sioon paigaldatud, on ka 
maad. Kui teha sinna üks 
juurdeehitus, on meil ole-
mas mõnus kool-lasteaed 
kompleks. See ei ole utoo-
pia. Selle teostamine eel-
dab poliitilist otsust ja va-
hendeid.

Kuivõrd reaalne on 
plaanide teostamine 
praeguses majandus-
olukorras?

Aga missugused suured 
ideed on teostunud otseko-
he? Nad on alguses olnud 
unistused ja saanud teoks 
ajapikku. Lootma peab, 
sest kui asjad kuulutada 
lootusetuks, siis seda nad 
ongi.

Milliseid väljakut-
seid võiks elu veel 
pakkuda?

Väljakutseid on olnud 
viimasel ajal piisavalt, na-
gu näiteks mõttetalgudki. 
Mõneks ajaks tahaks natu-
ke stabiilsust saada.

Kuidas puhkate?
Minu jaoks annab töö-

nädala lõpetatuse tunde 
laupäevaõhtune pesutrii-
kimine teleka ees  meele-
lahutussaateid vaadates. 
See on lõõgastav punkt nä-
dalale. Triigitud pesukuhi 
on ees ja hing rahul. Suviti, 
kui seda võimalust ei ole, 
on kohe millestki puudu.

Milliseid tuleviku-
mõtteid toob esimene 
juubel?

Päevapealt nüüd küll 
midagi ei muutu, elu läheb 
ikka vana moodi edasi. Ei 
tahaks 50. sünnipäeva üle 
tähtsustada ega ennusta-
da, mis võiks ees oodata 
eelolevatel aastatel. Senine 
kogemus on näidanud, et 
elu teeb igasuguseid keerd-
käike ja vahel vägagi oota-
matuid. Usun, et parim asi, 
mis minuga elus juhtunud, 
on minu lapsed, meie pere. 
On nii, et mõni heaks arva-
tud asi on aja jooksul pöör-
dunud vastupidiseks ja mõ-
nest halvast asjast on ta-
gantjärgi selgunud, et see 
oli pigem hea. Aga lapsed 
jäävad.

ELVA POSTIPOISS
227, 07.05.1999

� 28. aprillil toimu-
nud volikogu istungil 
puudutasid volinike 
küsimused prügivedu, 
linna ümbruses olevate 
metsade reostatust, 
suure gabariidiga va-
nade asjade äravedu, 
salaviinamüüjaid, öösel 
purjuspäi linnas ringi 
kihutavaid ülbitsejaid.
� Elva algkooli loodu-
sesõprade klubi käis 
Põllumajandusmuuseu-
mi korraldatud linnu-
päeval.
� 27. korda peeti 
laskevõistlus andeka 
varalahkunud laskuri 
Heli Rassi mälestu-
seks. Naistest oli parim 
Anne Oberg, meestest 
võitis 60 lasku lamades 
Heli treeningukaaslane 
Mati Nigul.
� Abeli Ärikeskuse 
toidukauplustes maksis 
liitrine Risso toiduõli 
16.90

Peedu Korraldusseltsi ja Peedu Kooli Seltsi juhatuse 
liige Ülle Särg oli Minu Eesti mõttetalgutel Peedu mõt-
tekoja kojavanem. Foto: Milvi Kapaun
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06.05 otsustati:
Kinnitada riigihan-

ke “Verevi järve ranna-
valve teenus 2009” tu-
lemused, edukaks tun-
nistati Matey Grupp OÜ 
pakkumus ning sõlmi-
da nimetatud ettevõtjaga 
hankeleping; riigihanke 
“Elva lasteaia Murumu-
na õueala rekonstrueeri-
mine” tulemused, tunnis-
tati edukaks OÜ Maveter 
pakkumus, sõlmida OÜ-
ga Maveter hankeleping.

Korraldada liht-
menetlusega riigihan-
ge “Tartu maantee välis-
valgustusvõrgu rekonst-
rueerimine”, kinnitati rii-
gihanke hankedokumen-
did, moodustati riigihan-
ke komisjon.

Määrata lapse sünni-
toetus Ingrid Niklusele ja 
Kaja Pihlapile; kinnisas-
jaga piirneva maa asuko-
ha aadress Mahlamäe tn 
9a, pindala 642 m².

Anda ehitusluba Mar-
ja tn 7 üksikelamu re-
konstrueerimiseks; ehi-
tusluba J. Kärneri 36a 
üksikelamu püstitami-
seks; raieluba J. Kärne-
ri 35 kinnistul kasvava 

kolme männipuu ja ühe 
vahtrapuu raiumiseks.

Volitada Elva Vara-
halduse OÜ juhatuse lii-
get Väino Rantsust osa-
lema hääleõigusega kor-
teriühistu Elva Tartu mnt 
27c asutamisega seotud 
toimingutel.

Sõlmida Varik Pro-
jekt OÜ-ga Elva lasteaia 
Murumuna projekti au-
torijärelevalve leping; 
koostööleping MTÜ-ga 
Elva Jahilaskeklubi, SA 
Tartumaa Turism, SA 
Tartumaa Tervisespordi-
keskus, Tartu Maavalit-
sus, Rõngu vald koostöö-
põhimõtete “Elva jahilas-
ketiiru väljaarendamine 
rahvusvaheliselt tuntud 
laskespordi turismi siht-
kohana” realiseerimiseks 
ning rahaliste vahendite 
taotlemiseks.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse OÜ 
Remalet, Kesk tn 15, Pe-
repood.

Muuta majandustege-
vuse registri kannet: FIE 
Malle Kihva tegevuse lõ-
petamine, Kesk 15.

Maia Kukk
Linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

18. aprillil tegid 
Elva gümnaasiu-
mi õpilased lodjal 
Emajõele tiiru pea-
le.

Tairi Tiimann, Elva 
gümnaasiumi 9d klass

Buss viis meid kooli-
maja juurest otse Tartu 
lodjasadamasse, kus paa-
dimees rääkis lotjade aja-
loost ja näitas lodjakoda, 
kus paadid valmivad.

Paadi nimi, millega 
sõitsime, oli Jõmmu ning 
see võttis peale Elva güm-
naasiumi reisiseltskonna 
pardale ka kinobussi kol-
meliikmelise meeskon-
na ja kaks vahetusõpilast 
Saksamaalt. Tuulise il-
ma tõttu said külmavare-
sed endale pükse ja jope-
sid laenata, mida enda-
le ümber tõmmata. Lod-
jal töötavad giidid rääki-
sid Emajõest ja ümbritse-
vast loodusest.

Seilasime mööda Ema-
jõge. Inimesed kaldal leh-
vitasid meile.

Peagi randusime. Kal-
dal jagati meid kolmeks 
rühmaks, igale anti tee-

ma, mida filmida. Tu-
li leida sobiv võtteplats. 
Õpetajad Tiia Kuresoo ja 
Piret Toomeste jäid paa-
divalvuriteks. Filmivõt-
ted kestsid tund aega, 
seejärel naasime lodjale. 
Filmimehed hakkasid ta-
gasiteel videolõike kokku 
monteerima, meile aga 
pakuti seljankat, kase-
mahla, teed ja kohvi.

Sadamas algas kol-
me filmi esilinastus. Kõik 
rühmad olid oma teema-
le põnevalt lähenenud ja 
väga tore oli neid filme 
vaadata. Meie tegemi-
si saab näha “Kinobussi” 
kodulehelt.

Toimetuselt. Looduslo-
di on analoogselt Loodu-
se Omnibussile regulaar-
selt toimuvate, hariva-
te õuesõppe-looduslodja-
reiside läbiviimine Alam-
Pedja kaitsealal. Reiside-
ga alustati eelmise aasta 
suvel ja tänaseks on need 
saavutanud suure huvi!

Üks koolituspäev hõl-
mab loodusretke lodja 
pardal ning sellele järg-
nevat visuaalset analüüsi 
ehk filmitegemist.

Looduslodjaga Emajõel

Eelmisel nädalava-
hetusel toimus Leedus 
Panevežises Balti Kari-
ka 2009 esimene etapp 
duatlonis ning basseini-
triatlonivõistlus. Osalesid 
Eesti, Läti, Leedu ja Val-
gevene sportlased.

Triatlonihooaega alus-
tas edukalt Elva poiss 
Cevin Anders Siim, kes 
võitis duatlonis C-vanu-
seklassis Leedu võistle-

ja järel hõbemedali. Järg-
misel päeval toimunud 
triatlonivõistlusel õnnes-
tus Cevinil tugevalt kon-
kurendilt võtta revanšš ja 
võita kuldmedal.

Järgmised võistlu-
sed on käesoleval näda-
lavahetusel Tallinnas Si-
nimäe koolinoorte bas-
seinitriatlon ja Rakvere 
duatlon. 

EPP

Kuld ja hõbe triatloni avastardilt

SPORT
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Täpselt 2. mai sü-
dapäeval, kui Elva 
raekoja kellalöögid 
keskpäeva kuuluta-
sid, startisid raeko-
ja peaukse eest kel-
lahelide saatel raja-
le kõige nooremad 
jooksjad.

Milvi Kapaun

Elva kodukandipäeva 
traditsiooniline kellatorni-
jooks viidi tänavu läbi juba 
kümnendat korda.

Kuni kaheksa-aastased 
jooksuhuvilised tegid tiiru 
ümber raekojahoone. Kol-
mes stardis oli osalejaid 
kokku 29. Kõige tillemad 
läbisid jooksumaa emme-
issi või õe-venna käekõrval 
sibades. Noorimad kella-
tornijooksjad olid aasta ja 
kuu vanune Jonathan Aus-
ta, aasta ja kolme nädala 
vanune Karl Kelt ning poo-
leteisene Elise Stets. Kõi-
ki raekoja ümber jooksnud 
lapsi premeeriti kohukese 
ja diplomiga.

Ümber Arbi järve dis-
tantsile startis jooksjaid 
alates üheksast eluaastast 
kokku 22.

Esimesena jõudis finišis-
se ajaga 5.28 järvele ringi 
peale teinud Priit Simson. 
Teisena lõpetas Kellatorni-
jooksu kiireim naisjooksja 
Liina Remm ajaga 6.03.

Kõikide vanuseklasside 
kolme parimat autasustati 
medali, diplomi, jalgratta 
külge kinnitatava joogipu-

deli ja linnavalitsuse T-sär-
giga. Kõik võistlusmaa lä-
binud said joogipudelid ja 
diplomid.

Jooksu korraldas Elva 
spordiliit, toetas Elva lin-
navalitsus.

Tulemused
4 aastased ja nooremad 

(sünniaasta 2005 ja hil-
jem): Kennet Maasik, Ras-
mus Kivari, Markus Tikk, 
Elise Stets (1,5 a), Raimo 
Markvard, Jakob Sinimäe, 
Miia Reilson, Kaur Kuzmin, 
Alex Kuzmin, Jonathan 
Austa (1 a ja 3 nädalat), 
Karl-Gustav Toom, Marku-
Andreas Tamm, Marleen 

Vään, Martin Tamm, Karl 
Kelt (1,3 a).

5-6 a. (sünd. 2003-
2004): Rodion Jurtštenko, 
Kalev Möls, Kertu-Liina Ka-
seorg, Jasper Reilson, Mar-
kus Niilus, Kristo Klaus.

7-8 a. (sünd. 2002-
2001): Kristjan Kriisa, 
Gloria Koppel, Karl Tamme-
org, Markus Pärt, Steven-
Kristjan Rekand, Kai Riin 
Zukker, Naatan Tamm, Ro-
bin Mürk.

9-10 a. (sünd. 2000-
1998), T: 1. Marianne Järv; 
2. Kärt Tamm; 3. Kelli Too-
mas; 4. Eliise Hendrikson. 
P: 1. Mihkel Unt.

11-12 a. (sünd. 1998-

1997), T: 1. Johanna Hend-
rikson; 2. Carlotta Põdra; 
3. Amanda Väiko; 4. Pille-
Riin Järv. P: 1. Bill -Gabriel 
Koppel; 2. Heiros-Jaanus 
Sinimäe; 3. Toomas-Hend-
rik Ellervee; 4. Miikael-Jo-
hann Tamm; 5. Kevin Too-
mas; 6. Christopher Toom.

15-16 a. (sünd. 1994-
1993), P: 1. Tanel Kaseorg.

17 a. ja vanemad (sünd. 
1992 ja varem), N: 1. Lii-
na Remm; 2. Katrin Sipel-
gas. M: 1. Priit Simson; 
2. Marko Abel; 3. Toomas 
Ellervee; 4. Ülis Sõukand.

Kellatornijooks

25. aprillil toimus Vil-
jandi kunstmuruväljakul 
Eesti meistrivõistluste III 
liiga Lõuna kolmanda voo-
ru mäng. FC Elva II mees-
konna ja Koeru SK kohtu-
mise võitis Elva 1:0. Vära-
va lõi kuuendal mängumi-
nutil Allar Tillmann. Män-
gisid Kauri Käos, Henry 
Eichelmann, Karl Bussov, 
Veiko Haan, Taavi Aasmäe, 
Taavi Lassmann (38. Laur 
Nurme), Martin Raid, Sass 
Suiste, Kaarel Tani, Allar 
Tillmann (83. Riivo Tutk), 
Robi Männiste (73. Mart 
Kaur).

Samal päeval Elva güm-
naasiumi kunstmuruvälja-
kul toimunud D1 IV alagru-
pi teise vooru kohtumise 
FC Elva – JK Merkuur-Juu-
nior võitis koduväljakul El-
va meeskond 3:2. Väravad 
lõid Ott Alekõrs, Silver Lin-
de ja Andris Altsaar. Män-
gisid Artur Lõhmus, Andris 
Altsaar, Paul-Feliks Frei, 
Mauri Kozlovski, Kristjan 
Kumberg, Kris Käos, Ras-
mus Sikk, Kermo Veesaar, 
Ott Alekõrs, Silver Linde ja 
Mehis Uibopuu.

2000. ja 1998. aas-
tal sündinud Elva jalgpal-
lipoiste võistkonnad tõid 
turniirivõidud koju 25.-26. 
aprillil toimunud Põltsa-
maa kevadturniirilt. Noo-
remad Elva vutipoisid tu-
lid võitjaks viie meeskon-

na hulgas. Võidumängude 
väravad lõid Roland Liinar 
(6), Kristo Kolešnitsenko 
(4), Kristjan Vent (2), 
Henry-Jan Kesperi ja Robin 
Paring. Meeskonna koos-
seisus mängisid Kristjan 
Vent, Roland Liinar, Kristo 
Kolešnitsenko, Kaarel Si-
niväli, Kristo Korela, Sten 
Suigussaar, Erik Vaarman, 
Henry-Jan Kesperi, Martti-
Reio Rosin, Romet Reino, 
Karl Tammeorg ja Robin 
Paring. Treener on Hannes 
Jennsen.

Turniiril võidult-võidu-
le mänginud Elva jalgpal-
liklubi 10-11 aastaste pois-
te meeskond mängis vii-
ki Põltsamaa jalgpalliklubi 
Sport II meeskonnaga. Vä-
ravakütid olid Karel Sarv 
(2), Karel Tilga (2), Heigo-
Aaron Siniorg ja Karl Kim-
mel. Mängisid Christop-
her Toom, Taavi Vihmann, 
Heigo-Aaron Siniorg, Tarvo 
Timm, Arnold Sumberg, 
Martin Täär, Karl Kimmel, 
Mait Käos, Karel Kaup-
mees, Karel Sarv, Oliver 
Kütt, Kelvin Kiis ja Karel 
Tilga. Poisse treenib Krist-
jan Moorast.

FC Elva II mäng 
lagunes teisel poolajal

3. mail Tartus Annelin-
na kunstmuruväljakul toi-
munud kolmanda liiga Lõu-
na vooru neljandas män-

gus oli FC Elva II meeskon-
nal kohtumine Tartu FC 
HaServi võistkonnaga. Eel-
misel hooajal kindlalt IV 
liiga võitnud Tartu mees-
kond oli ka selles män-
gus favoriit. Kohtumine al-
gas kohe HaServi survega, 
FC Elva II mängis kannat-
likult kaitses ja ootas kiir-
rünnakuvõimalusi. 15. mi-
nutil said FC HaServi män-
gijad kiire värava. Vasakult 
äärelt tulnud tsenderduse 
puhtakslöömine ebaõnnes-
tus ja pall maandus otse 
Vahur Raigna jalale, kes ei 
eksinud – 1:0. Pärast löö-
dud väravat HaServi mäng 
rahunes ja Elva võistkond 
sai ka rünnakuid ehitada, 
kus mitmel korral ohus-
tati vastase väravat kaug-
löökidega. Poolajale läksid 
võistkonnad võõrustajate 
1:0 juhtimisel.

Teine poolaeg algas taas 
tartlaste kerge survega, 
kuid elvalased mängisid 
kaitses kindlalt ja liikusid 
ka edukamalt rünnakusse. 
Seisul 1:0 olid viigivärava-
le lähedal Martin Raid ja 
Karl Bussov, kuid kumbki 
ei suutnud võimalust rea-
liseerida. Bussovi soolo al-
gas kaitsest ja pääses läbi 
vasaku ääre väravavahiga 
vastasseisu, kuid otsustas 
peale lüüa karistusala ta-
gant ja värav jäi tulemata.

67. minutil söötis 

HaServi mängujuht Alek-
sandr Pruttšenko kavala 
palli karistusalasse kaits-
jate taha ja kauni kombi-
natsiooni lõi väravaks Va-
hur Raigna 2:0. Mängu lõ-
pus oli Elva meeskonnal 
veel võimalus kaotussei-
su vähendada, kuid hoo-
pis HaServ lõi kiirrünna-
kust seisuks 3:0. Viimas-
tel minutitel suutsid tartla-
sed veel kord näidata oma 
ohtlikkust, kui neile ruu-
mi anda ja mäng lõppes tu-
lemusega 5:0. FC Elva II 
koosseisus mängisid Kau-
ri Käos, Veiko Kütt, Taa-
vi Havre, Kaarel Tani (83. 
Mart Kaur), Karl Bussov, 
Kaarel Tinn, Martin Raid, 
Sass Suiste (68. Laur Nur-
me), Tarmo Kerro (84. Taa-
vi Lassmann), Raido Kuus 
(76. Robi Männiste) ja Al-
lar Tillmann. Väravad lõid 
15. ja 67. mänguminutil 
Vahur Raigna, 87. minu-
til Andrei Tjunin, 90. mi-
nutil Sergii Mitin, 90.+2. 
Aleksandr Pruttšenko. Sel-
le mänguga teenis FC El-
va II hooaja esimese kaotu-
se. Järgmises voorus on 9. 
mail toimuvas mängus FC 
Elva vastasteks Viljandi JK 
Kotkad.

Marek Naaris,  
FC Elva tegevjuht

FC Elva võidumängud

Kellatornijooksu kõige pisemal, aasta ja kolme nädala vanusel Jonathan Austal aita-
sid lõpujooneni jõuda emme ja õde. Foto: Milvi Kapaun
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel 504 9180

Müüa kruusa koos veoga. Tel. 
513 4647

Elva Hinnapommis müügil sood-
salt KAIKA LAINEST VANGANI 
III raamat. Samas saadaval heli-
kandjad ja muud kaupa.

Müüa küttepuud (kask, lepp) 
kojutoomisega, hind soodne. 
5353 0668

Müüa küttepuud. 5804 3735

Lõhutud küttepuud, kuivad/too-
red. Tähtajad lühikesed. Tel. 511 
3543

Soodsalt müüa sõidukorras Opel 
Kadett (1989). 529 2449

Ostan antiiki mündist mööblini, 
kulda ja hõbedat. 504 5909, Val-
ga mnt 1A

Ostan mootorratta Jawa. 5347 
8074

Ehitusprahi, kodutehnika ja 
mööbli äravedu. 513 2927

Baltic Roof Service teostab ka-
tuse- ja fassaaditöid. 5562 0678 
www.brs.ee

Ehitus- ja remonttööd. 5353 
6160

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Aedade ja terrasside ehitus. 
www.piirdeaiad.blogspot.com 
5675 3918

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

Tänavakivide paigaldus. 5399 
1106

Elamute elektritööd, projekteeri-
mine, ehitusvoolukilpide paigal-
dus. El. kilpide renoveerimine. 
515 7016

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Ohtlike puude langetamine, võ-
salõikus. Tel. 5810 8597

Küünetehnik. 5692 0615

Elva HKK Sinilind vajab kiiresti 
koristajat-majahoidjat 0,75 ko-
haga. Info tel. 509 1288

OÜ Ledin, asukohaga Valga mnt 
2, Tartumaa, Rõngu, pakub tööd 
toidukaupluse juhatajale ja toi-
dukaupluses müüjale. Täpsem 
info telefonil 5553 9300

Müüa või rendile anda 4-toa-
line renov. korter Rõngus. Uus 
köögimööbel koos tehnikaga, 
vannitoas pesumasin jne. Hind 
650 000.-. 529 1558

Üürile anda 2-toal. korter. 661 
2649; 5556 4040

Üürile anda autoremondi tööko-
jaks sobivad ruumid. 503 2954

Üürin Elvas suveks elamispin-
na. 5679 2555

Meie südamlik kaastunne 
Maire Orlovskile perega 

kalli
TAAVET SILLAMETSA

kaotuse puhul.

Elva lasteaed Murumuna

Mõni hetk on elus valusam, 
kui teine...

Siiras kaastunne Aitale, 
Urvele ja Üllele peredega 

kalli venna, onu ja vanaonu
ARNO TRAKSI

surma puhul.

Daisy, Toomas ja Gerda perega

Meie südamlik kaastunne 
Maire Orlovskile

kalli isa
TAAVET SILLAMETSA

kaotuse puhul.

Lasteaed Õnneseen

Südamlik kaastunne
Urve Nuiale kalli venna

ARNO TRAKSI
07.07.1957 – 03.05.2009

kaotuse puhul.

Naisrahvatantsurühm 
Helbe ja juhendaja

Avaldame siirast kaastunnet 
perekond Orlovskile isa, 
vanaisa ja vanavanaisa

TAAVET SILLAMETSA
surma puhul.

Perekond Sutt

18. märtsil 1886 kinni-
tab Ministrite komitee kei-
serliku raudtee projekti, 
mis ühendaks Pihkva Riia-
ga, ühes haruteega Valgast 
Tartusse. Valga-Tartu ha-
ru ehitamiseks kulub kolm 
aastat ning 18 miljonit rub-
la.

20. detsembril 1886 ni-
metab “Olevik” esimest 
korda eestikeelses ajakir-
janduses ära uued raudtee-
jaamad, nende vahemaad 
ja järgud. Nende hulgas El-
va (VI klass). See on üht-
lasi esimene daatum, kus 
kirjatrükis mainitakse Elva 
raudteejaama.

Raudteejaamade hooned 
(personali ja tööliste ela-
mud, kaubaaidad ja veetor-
nid) ehitati, nagu see Ve-
ne keisririigis kroonuasu-
tuste puhul kombeks oli, 
ranges vastavuses ettenäh-
tud tüüpprojektidega. Elva 
asula hakkas Meeri mõis-
niku Seidlitzi ehitatud 11 
suvila najal kasvama, siia 
asus elama kaupmehi ja 
käsitöölisi, kellele suvitus- 
ja raudteeasula teenistust 
pakkus. Elva raudteehoo-
ne jäi suurenevale reisijate-
hulgale kitsaks. Kõigepealt 
ehitati jaamahoonele Val-
ga poolsesse otsa puhveti 
osa ja hiljem, sajandivahe-
tusel, Tartu poolsesse otsa 
teenistusruumid ja aresti-
kamber.

Pihkva-Riia (Liivimaa) 

raudtee avati ametlikult 4. 
augustil 1889. aastal vai-
mulike tseremooniatega 
avatavates raudteejaama-
des.

Raudteede rajamine er-
gutas Eesti- ja Liivimaa 
majanduselu, korraldas 
selle ümber ning seostas 
vastastikuse kaubavahetu-
se aluse Kesk-Venemaa ku-
bermangudega ja suurte 
tööstuskeskustega. Teiseks 
raudtee positiivseks tule-
museks tuleb pidada raud-
tee-äärse asustuse tihene-
mist linnade (Valga) kasvu 
ja uute asulate (nagu Elva) 
tekkimist.

Märtsi lõpp 2006. Ette-
võtluse Arendamise Siht-
asutus teatab otsusest 
kaasrahastada ajalooli-
se Elva vaksalihoone re-
noveerimise projekti kaas-

aegseks matkakeskuseks. 
Projekt peab valmima ka-
he aastaga. Kogumaksu-
mus 9,5 miljonit krooni. El-
va linn panustab 1,9 miljo-
niga, 7,6 miljonit Euroopa 
Liidu tõukefondist.

29. mai 2008. Elva 
vaksalihoones avab uk-
sed kaasaegne matkakes-
kus. Külastajatele on ava-
tud ootesaal, kus toasoojas 
on võimalik oodata rongi 
ja bussi, kasutada tualetti. 
Hoone Valga poolses tiivas 
on avatud ateljee, kus saab 
vaadata näitusi ning kaa-
sa lüüa käsitöö- ja kuns-
tiringide tegemistes. Mu-
retsema ei pea oma suur-
te kompsude hoidmise pä-
rast ning higistel matkaja-
tel on võimalus dušši võt-
ta. Vana kassaluugi ette on 
ennast sisse seadnud El-

va turismiinfopunkt, kus 
jagatakse kõikvõimalik-
ku turismiinfot Elva puh-
kepiirkonna kohta. Oma-
aegsetesse tööliste ruumi-
desse ning arestikambris-
se on üles pandud kaasaeg-
sete lahendustega püsinäi-
tus. Linnulennul saab üle-
vaate linna ja raudtee aja-
loost, vürtsi lisavad kul-
tuuri- ja spordisündmus-
te fotod ning videoklipid. 
Kel suurem kutse looduse 
suunas, saab ennast proo-
vile panna rattasõidus ja 
piltmõistatuse kokku pane-
mises. Kes aga veest ja El-
va jõest lugu peab, sellel 
on võimalus ehtsasse ru-
hesse lesima minna ja nau-
tida suurepärast filmilõiku 
loodusest jõe ümber. Enne 
veel kui ise ümbruskonna 
loodust avastama minna, 
jäta endast märk külaliste-
raamatusse.

Eks igal elvalasel ole 
oma mälestustes hea lugu 
selle ajaloolise jaamahoo-
nega, ühe Elva sümboliga. 
Veel rohkem lugusid rää-
giks juubilar ise, kui vähe-
gi võimalik oleks, kuid ise-
enda eest räägivad need 
seinad, mis truult püsti sei-
savad ning talletavad meie 
tegemisi siin linnas veel 
mitmeid aegu edasi.

Kasutatud materjale 
Eerik Selli 1987. aastal Eda-
sis ilmunud artiklist.

Palju õnne, kallis vaksalihoone!
120 Elva vana vaksal on pealtnäha üsna nooruslik

Elva raudteejaam 1929. aastal. Foto: Margus Tigase 
erakogu

Kui tellitud ajaleht 
Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele 
teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

6. – 17. mai

VÄIKESE 
TAKSI 

PÄEVAD

Kasutades Säästukaarti kogud ostuboonust lisaks soodsatele hindadele!

Aiavoolik +3 otsikut ½”x20m 149.- 110.-
Aiakäru 75L 509.- 399.-
Aiakäru 2 rattaga 75L 699.- 525.-
Muruniiduk NGP M510 2490.- 2355.-
Muruniiduk NGP S510 kogumiskotiga 2890.- 2750.-

E-EHITUSKESKUS ARBIMÄEL


